
 

 
 
 
 
 

 

Schriftelijke vragen in het kader van artikel 42 van het Reglement van Orde 
voor de vergaderingen en overige werkzaamheden van de Gemeenteraad van 
Westland gesteld op 10 augustus 2023 
 
betreft: studievergoeding Oekraïense studenten 
 
Oekraïners die sinds het begin van de oorlog aldaar naar Nederland zijn gevlucht hebben de 
status 'ontheemden' gekregen. Deze aparte status maakt het onder andere mogelijk dat zij 
werk kunnen aannemen en onderwijs kunnen volgen. Het gaat bij het volgen van onderwijs 
niet uitsluitend om kinderen die naar de basisschool of de middelbare school gaan, maar ook 
om studenten aan mbo, hbo of universiteit. 
 
Om de ontheemde studenten tegemoet te komen, werd landelijk voor het collegejaar 2022-
2023 het collegegeld voor ontheemde Oekraïners gelijkgetrokken met het bedrag dat 
Nederlandse studenten betalen (het wettelijk collegegeld). Normaliter betalen studenten uit 
niet-EER-landen een bedrag van ongeveer 16.000 euro (het instellingstarief). 
 
Minister Dijkgraaf meldde in zijn antwoord op Kamervragen1 dat voor zittende Oekraïense 
studenten ook in 2023-2024 het wettelijk collegegeld zou gelden, maar dat voor nieuwe 
studenten het aan de onderwijsinstellingen was om het instellingstarief te vragen of een 
ander, lager bedrag. 
 
Onlangs is gebleken dat acht van de dertien Nederlandse universiteiten voor nieuwe 
Oekraïense studenten het instellingstarief gaan vragen. Een meerderheid van de 36 
hogescholen heeft hierover nog geen besluit genomen.2 
 
Inmiddels heeft de gemeente Borne besloten dat in deze gemeente verblijvende studenten 
jaarlijks een studievergoeding kunnen aanvragen. Dit geldt voor studenten aan mbo, hbo en 
universiteit. De studievergoeding is hoger dan het collegegeld, omdat Borne ook kosten dekt 
voor boeken, een laptop en (openbaar) vervoer. De kosten worden betaald uit het bedrag dat 
de gemeente van de Rijksoverheid heeft ontvangen voor de opvang van Oekraïense 
ontheemden.3 Het gaat in Borne om vijf studenten. 
 
De burgemeester van Borne roept alle andere gemeenten op dit voorbeeld te volgen. 
Volgens hem dient deze hulp twee doelen. De studenten die hier zijn en een opleiding 
volgen kunnen die inzetten zodra ze teruggaan naar Oekraïne en de verkregen 
vaardigheden en bekwaamheden gebruiken voor de heropbouw van hun land. En als het 
gaat om studenten die willen blijven, dan ziet Borne het als een investering in toekomstige 
medeburgers, die daarmee een goede basis hebben voor het werkzame leven in Nederland. 
D66 Westland vindt dat onze gemeente de oproep van de burgemeester van Borne moet 
honoreren en een studievergoeding moet instellen voor Westlandse Oekraïense studenten. 

 
1 https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2023/06/13/antwoorden-op-kamervragen-over-het-

collegegeld-voor-gevluchte-oekraiense-studenten 

 
2 https://nos.nl/artikel/2486004-collegegeld-voor-nieuwe-oekraiense-studenten-verschilt-per-instelling 

 
3 https://www.rtvoost.nl/nieuws/2249326/borne-komt-met-studievergoeding-voor-oekraiense-vluchtelingen-

wij-zijn-daar-uniek-in 
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Dit geeft aanleiding tot de volgende vragen: 
 
1. Is het college bekend met de verhoging van het collegegeld voor Oekraïense studenten 

die dit collegejaar beginnen aan een studie aan mbo, hbo of universiteit? 
 

2. Hoe beoordeelt het college het besluit van de gemeente Borne om een studievergoeding 
te verstrekken aan studenten die binnen de gemeente worden opgevangen? 
 

3. Hoe beoordeelt het college de oproep van de burgemeester van Borne aan de andere 
Nederlandse gemeenten om dit voorbeeld te volgen? 
 

4. Hoeveel geld heeft Westland in het kader van de opvang van Oekraïense ontheemden 
ontvangen en hoeveel is er besteed? 
 

5. Is het college het eens met D66 dat de raad op korte termijn een voorstel voorgelegd 
moet worden om, net als in Borne, een studievergoeding te verstrekken, te bekostigen 
uit de ontvangen gelden van de Rijksoverheid? 

 
 
Wij verzoeken u deze vragen schriftelijk te beantwoorden voor de start van het nieuwe 
collegejaar. 
 
 
 
Benjamin Hofland Maxim van Ooijen 
fractievoorzitter D66 Westland steunraadslid D66 Westland 


